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German József polgármester köszöntötte a megjelenteket, megállapítja, hogy az ülés 
határozatképes, azt 16 óra 03 perckor megnyitja.  
Elmondta, hogy Somlói Zsolt képviselő munkahelyi elfoglaltság miatt nem tud részt venni az 
ülésen. 
 
Javasolta a meghívóban szereplő napirendi pontok megtárgyalását. 
A napirendi pontok megtárgyalásával a testület egyhangúan (4 igen, 0 ellenszavazattal, 0 
tartózkodással) egyetértett. 

    
 

1./ 2022. évi költségvetés megtárgyalása, elfogadása 
Előadó: German József polgármester 
Írásbeli előterjesztés csatolva 
 
A napirend keretében részletesen ismertetésre került a nógrádi közös hivatal költségvetése. A 
polgármester elmondta, hogy az előző évből 1 M Ft támogatási maradvány van, melyhez 
ragaszkodik, hogy minél előbb átutalásra kerüljön a hivatal részére. Az állami támogatás az 
elmúlt évhez képest 2 M Ft-tal nőtt, ez sajnos csak 3 %-os növekedést jelent, ami nem fedezi a 
kiadásokat, ezért mindkét önkormányzatnak hozzá kell járulni a saját költségvetéséből, 
Nógrádnak 1,2 M Forinttal, Berkenyének pedig 600 e Forinttal, ami a tartalékkeretből kerül 
finanszírozásra. 
 
Székely András Sándor alpolgármester: 
Ha jól emlékszem a 2020-ban az állami támogatás még fedezte a közös hivatal működését. Mi 
változott azóta? 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Sajnos ez a 3 %-os állami támogatás emelése nem jelentős, nem fedezi a béremeléseket sem, 
van egy jelentősebb összegű jubileumi jutalom tétel is, ezen felül be lett tervezve idei évre 
belső ellenőrzés is, ami szintén plusz költség. 
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A polgármester elmondta, hogy a dolgozók nagyon összetett munkát végeznek, sajnos 
Berkenyén kevés a létszám ezért itt még sokrétűbb feladatkört kell elvégezni a 
munkatársaknak. Sajnos az egyéb ágazatoktól eltérően a köztisztviselőknek nem került 
központilag megemelésre a bérük, ezért volt szükséges a költségvetésbe beépíteni. A 
korábbaktól eltérően az idei évben a béremelés tekintetében eltérítés volt néhány dolgozónál. 
 
 
A képviselők ezután választ kaptak a feltett kérdésekre, és egyhangúan (4 igen, 0 
ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi határozatot hozták. 
 

13/2022.(II.14.) képviselő-testületi határozat 
Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete a közös 
hivatal költségvetését összesen 61.991.630 Ft bevétellel és kiadással, 
ezen belül 46.169.724 Ft személyi juttatással, 5.552.906 Ft járulékkal 
és 10.269.000 Ft dologi kiadással, összesen 9 fő létszámmal, ezen 
belül, 7 fő köztisztviselővel elfogadja. 
A testület engedélyezi, hogy Berkenye Község Önkormányzata 
600.000 Ft-tal hozzájáruljon a közös hivatal finanszírozásához, amit 
be kell tervezni. A testület kéri, hogy a közös hivatal költségvetése 
fenti számadatokkal épüljön be Nógrád község költségvetésébe. 
Határidő: azonnal 
Felelős: jegyző 

 
 
 
German József polgármester: 
Az önkormányzat költségvetésével kapcsolatban az alpolgármesterrel hosszas egyeztetésen 
voltunk a könyvelőknél. 
Úgy gondolom nagyon jól állunk, a tavalyi évben takarékosan gazdálkodtunk, idén is óvatosan 
terveztünk. Jelen pillanatban 5,5 M Ft tartalékunk van. 
 
Ezután részletesen felsorolásra kerültek a főbb kiadási tételek. 
 
German József polgármester: 
Azok a tételek nem kerültek bele a költségvetésbe, amelyekre pályázatot nyújtottunk be. 
Az óvodában és a bölcsődében reméljük idén nem merülnek fel váratlan többletkiadások, a 
tavalyi évben sokat kellett ráfizetnünk az intézményekre, jelentős önerővel járultunk hozzá a 
pályázatokhoz, bízom benne, hogy idén már csak a mindennapos üzemmód költségei lesznek. 
Az óvodában jelentősen megnőne a kapott normatíva, ha növekedne a létszám 3-4 fővel, 
jelenleg közel 5 M Ft-ot kell ráfizetnünk az intézmény működésére. 
A sportegyesületnek, polgárőrségnek, kulturális egyesületnek a tavalyival megegyező 
támogatást terveztünk be. 
Fontos feladat a Kossuth utcában lévő támfal felújítása, melyre pontos összeget még nem 
tudunk, várjuk a főépítész szakvéleményét, 2 M Ft-ot terveztünk be erre a feladatra. 
A hosszú távú közfoglalkoztatással kapcsolatban valószínűleg módosítanunk kell a tervet, mivel 
az egy fő közmunkásunk elérte az 60 évet, így jogosult nyugdíj előtti álláskeresési segélyre, 
tehát meg fog szűnni a munkaviszonya. 
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A temetői járda megépítése nem került bele, mivel erre pályázat került benyújtásra, de ha nem 
nyerjük meg, akkor is mindenképp meg szeretném csinálni a tavasz folyamán, tehát ebben az 
esetben 5-6 M Ft-ot kell terveznünk erre a célra. A likviditásunkban ez nem okoz gondot, hiszen 
a telkekből származó nem tervezett plusz bevételekből szükség esetén át tudunk 
csoportosítani. 
 
Székely András Sándor alpolgármester: 
Ezek a plusz bevételek, ami a közműfejlesztési hozzájárulásokból származnak eleve nem voltak 
betervezve, valójában független a Hársas utca beruházásától, tehát ezt a bevételt véleményem 
szerint nyugodtan fordíthatjuk fejlesztésekre. 
 
A testület tagjai egyetértettek az elhangzottakkal. 
 
Ezután tételesen ismertetésre kerültek a bevételi források. 
 
Székely András Sándor alpolgármester: 
Kiegészítésként hozzátenném, hogy az összes egyéb kiadásoknál az idei tény lett alapul véve az 
inflációval növelve. A bevételnél az iparűzési adónál is a tavalyi tényadatokból indultunk ki. A 
főösszegek kisebbek, mivel a nagyobb beruházások befejeződtek. 
Szeretném kérni, hogy lehetőség szerint kb. 500.000 Ft-ot tervezzünk be peronjavításra is. 
 
A polgármester egyetértett a javaslattal, kiegészítésként elmondta, hogy a MÁV épület 
felújítása miatt az üveggyűjtő konténereket és a használt sütő és zsiradékgyűjtő konténert is át 
kell helyezni, erre is be kell tervezni plusz költséget. 
 
A jelenlévők ezután egyhangúlag támogatták, hogy a költségvetési rendelet az előterjesztett 
anyag és az elhangzottak alapján kerüljön összeállításra. 
 
      
 

2./ Vérszilvafesztivállal kapcsolatos előkészületekről tájékoztatás 
Előadó: German József polgármester 
 
A napirend keretében a polgármester elmondta, hogy minden héten kedden délelőtt 
megbeszélést tartanak a fesztivállal kapcsolatban, jól haladnak az előkészületek. Takarékosan 
terveztek, egyszerű rendezvényt szeretnének, nem lesznek neves fellépők, mert az még 
nagyobb tömeget generálna az amúgy is nagy számú érdeklődők mellett.  
 
German József polgármester: 
Abba az irányba mentünk el, hogy a falu több helyszínén ugyanazt a programot kínáljuk egész 
nap a látogatók számára. 
A kultúrházban szeretnénk önkéntes véradást szervezni. 
A falu bejáratánál a buszmegállónál termelői piacot tervezünk, a templomban a vallási 
hagyományaink bemutatása történne. A tájházban Schmidt Józsi adna folyamatos 
tárlatvezetést, ahol Gill Nusi néni bemutatná a sváb babáit, mézeskalácskiállítás is lenne, egy 
csapat pedig egész nap szilvalekváros süteményt készítene. 
Az étterem vezetőjével egyeztetek, hogy szilvás ételek is legyenek a kínálatban ezen a napon. 
A focipályánál tervezünk étkezési lehetőséget, itt lennének a gyermekprogramok is népi 
játékokkal, és ezen a helyszínen kerülne sor a mazda klubosok szervezésében egy Mazda cabrió 
bemutatóra. 
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A polgármester ezután tájékoztatást adott a parkolási lehetőségekről, majd részletesen 
ismertetésre kerültek a tervezett kiadások. Elmondta, hogy a költségek nagy része pályázati 
pénzből kerül finanszírozásra. 
 
Székely András Sándor alpolgármester: 
Megnövekedett látogatók esetén mit lehet tenni? Ha jól tudom esküvő is lesz ezen a napon. 
 
German József polgármester: 
Nagyon nehéz előre megítélni, hogy mennyien fognak jönni, azt biztos, hogy nem tehetjük meg 
hogy nem engedünk be mindenkit, maximum javasolni tudjuk. Alaposan fel kell készülnünk, a 
legnagyobb feladatunk a parkolások megoldása lesz, melyben fontos feladata lesz az addigra 
hivatalosan is működő polgárőrségünknek. A rendőrségtől is kértem segítséget a helyszín 
biztositására. 
 
Elhangzott, hogy a rendezvény neve Vérszilvafeszt legyen, mert csak 1 napos rendezvény. 
 
A képviselő-testület tagjai ezután hosszasan átbeszélték a rendezvény részleteit, majd 
egyhangúan (4 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) elfogadták a programtervezetet és az 
alábbi határozatot született. 
 

14/2022.(II.14.) képviselő-testületi határozat 
Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Berkenye 
Vérszilvafeszttel kapcsolatos programtervet elfogadja. 
Felkéri a polgármestert, hogy a rendezvényt az ismertetett 
programokkal a Berkenyei Hagyományőrző Kulturális Egyesülettel 
közösen valósítsa meg. 
A felmerült költségekről a képviselő-testületnek számoljon be. 
Határidő: értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
 
3./ Pályázatokkal kapcsolatos tájékoztató és a pályázatok ügyében szükséges  
        döntések meghozatala 
Előadó: German József polgármester 
 
A napirenddel kapcsolatban a polgármester tájékoztatta a testületet arról, hogy a pályázati 
munkakörben változás következik be, a pályázati feladatokat ellátó Ciulecné Drajkó Adrienn 
ügyintézővel az anyagiak tekintetében nem sikerült megállapodniuk, túl magas volt a bérigénye. 
A felajánlott kb. 18 %-os béremelést kevésnek találta, ezért nem vállalta tovább Berkenye 
Önkormányzatánál a munkakör ellátását. Február 15-től megszüntetésre kerül a 
munkaviszonya. 
A továbbiakban a részben már eddig is az önkormányzattal együtt dolgozó Hugyecz Ádám 
egyéni vállalkozóként fogja ellátni a pályázatokkal kapcsolatos feladatokat. 
 
A polgármester elmondta, hogy az elmúlt ülésen döntést hozott a testület arról, hogy az óvodai 
tornaszoba felújítására pályázatot adjunk be. A pályázatot úgy tűnik nem fogják befogadni, 
mert az óvoda és a tornaterem különálló létesítmények, külön helyrajzi számon szerepelnek. 
TAO pályázat keretében a Sportegyesület megpróbálja beadni a pályázatot a tornaterem 
felújítására. 
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Megnyert pályázata van az önkormányzatnak a Községháza előtti tér felújítására, traktor és 
tartozékok beszerzésére, valamint a kulturális ágazatban közfeladatokat ellátó munkatárs 
bérfejlesztésére. 
 
Pályázat lett benyújtva: 
 
- temetőben 125 folyóméter hosszúságú járda megépítésére,  
- Panoráma utcának 425 folyóméteres szakaszán aszfaltburkolat készítésére és padkák 

kialakítására,  
- óvodától a Rákóczi utca 10. szám alatti ingatlanig terjedő járdaszakasz felújítására,  
- Arany János utcai játszótéren új játékok beszerzésére, 
- közösségszervező bértámogatására és közösségszervezéshez kapcsolódó eszközbeszerzésre.  

Márciusban lehetőség szerint a TOP pályázat keretében az Ifjúság utca és Málna-köz utca 
felújítására is megpróbál pályázni az önkormányzat. 
A MÁV felújításának anyaga jelenleg a kivitelezőnél van, az ígéretek szerint május-júniusban 
hozzákezdenek a felújításhoz. 
 
 
German József polgármester: 
A DMRV tájékoztatása szerint az önkormányzat szennyvízszolgáltatás tekintetében 11.788.800 
Ft-ra pályázatot tud benyújtani a lakossági víz- és csatornaszolgáltatás támogatására. 
Kérte a pályázat benyújtásáról a szükséges határozat meghozatalát. 
 
 
A képviselő-testület tagjai ezután egyhangúan (4 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) 
alábbi határozatot hozzák: 
 

15/2022.(II.14.) képviselő-testületi határozat 
 

Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete indokoltnak 
tartja a 2022. évi központ költségvetésről szóló 2021. évi XC törvény 
alapján meghatározott lakossági víz- és csatornaszolgáltatás 
támogatása iránti igény benyújtását. 
A DMRV Zrt. tájékoztatása szerint Berkenye Község Önkormányzata a 
szennyvízszolgáltatás tekintetében pályázatot tud benyújtani. 
Az igény benyújtása a DMRV Zrt. által kimutatott adatok alapján 
történik. 
A pályázatot a fentiek szerint be kell nyújtani. 
Határidő: 2022. február 21. 
Felelős: polgármester 

 
 
Nerpel Árpádné nemzetiségi képviselő tájékoztatta a testületet arról, hogy a nemzetiségi 
önkormányzat a falumúzeum felújítására 2 millió Ft-ot, az idei nyári táborra pedig 800 000 Ft-ot 
nyert. A falumúzeum felújítása pályázatban szerepel a múzeum hátsó részének tetőcseréje, 
külső festése, az épület hátsó falának javítása, a javított rész festése, valamint a kemence és a 
tároló közötti rész szilárd burkolatot kap. 
 
 
 
 



7 
 

 
 
A polgármester gratulált Nerpel Árpádnénak a sikeres pályázatokhoz. 
Ezután tájékoztatást adott arról, hogy az EFOP pályázat lezárása most van folyamatban, nagyon 
sok időt elvett a munkatársaktól az ellenőrzés anyagának összeállítása, remélhetőleg sikeresen 
lezárul a pályázat. 
 
           
4./ Telkek kialakítása a Berkenye 03/4 hrszú területen 
Előadó: German József polgármester 
Írásbeli előterjesztés csatolva 
 
A napirend keretében a polgármester elmondta, annak ellenére, hogy az a véleménye, hogy 
nem szeretné tovább bővíteni a falut, a már meglévő bővítések, telekkialakítások 
következményeként megnövekvő várható lakosságszámot elegendőnek tartja, mégis úgy 
gondolja, hogy a falu elején lévő több évvel ezelőtt ipari parknak minősített területet - melyet 
jelenleg a faluszövetkezet használ jelképes összegért – telkekké lehetné alakítani.  
A falu lakossága az ipari park kialakítását korábban elutasította, nemrég több helyi vállalkozó is 
megkereste őt azzal a céllal, hogy szeretnék ipari célra bérbe venni a területeket. Úgy gondolja, 
hogy a lakókat kevésbé zavarná, ha ezen a területrészen inkább építési telkek lennének, mint 
bármilyen ipari jellegű tevékenység vagy bérbeadás estén raktárak, telepek, ami zajterheléssel 
jár és a látképet is jelentősen rontja.  
A Hársas utca kialakításával az infrastruktúra nagy része már meg van. Ez a beruházás 
véleménye szerint jelentős bevételt hozhatna a falunak. 
 
Ezután felhatalmazást kért a testülettől arra vonatkozóan, hogy megvizsgálhassa annak a 
lehetőségét, mibe kerülne ez az önkormányzatnak, mennyi hasznot hozna a falunak, mi lenne a 
költségvonzata az infrastruktúra kialakításának, milyen feladatok lennének ezzel kapcsolatban. 
 
A képviselő-testület ezután egyhangúan (4 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi 
határozatot hozza: 
 

16/2022.(II.14.) képviselő-testületi határozat 
Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete 
felhatalmazza a polgármester, hogy vizsgálja meg azt, hogy a 
Berkenye 03/4 hrszú területen milyen eljárás keretében és milyen 
költségek viselésével lehetne telkeket kialakítani. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy az összegekről a testületet 
tájékoztassa. 
Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
 
5./ Egyebek  
Előadó: German József polgármester 
              Árpásné Schlenk Judit jegyző 
 
A napirend keretében a polgármester elmondta, hogy a hulladékszállítóval folyamatos 
küzdelemben van. A szelektívhulladékgyűjtő zsákokat a jelenleg érvényben lévő szerződésben 
foglaltak ellenére nem biztosítják a továbbiakban térítésmentesen. 
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Minden önkormányzatnak kiküldtek egy szerződésmódosítást, melyet egyelőre - több 
polgármesterrel együtt - nem volt hajlandó aláírni, személyes egyeztetést kért a cég 
képviselőivel, addig a januári hónapra vonatkozó teljesítés igazolást sem hajlandó aláírni és 
megküldeni a társaság részére. 
A kamerarendszer bővítéssel kapcsolatban a lakosság részéről 2 kamerára érkezett felajánlás, 
így hamarosan megkezdődik a bővítés 3 kamerával (2 lakó által felajánlott + 1 kamera 
önkormányzat finanszírozásából). 
 
 
Árpásné Schlenk Judit tájékoztatta a testületet arról, hogy a HÉSZ felújítására várja az 
önkormányzat az ajánlatot a főépítésztől, ennek költsége várhatóan kb. 1.000.000 Ft lesz, 
remélhetőleg a következő testületi ülésre napirendre lehet tűzni az ügyet. 
 
 
A képviselő-testület ezután zárt ülésen folytatta munkáját. 
 
Nerpel Árpádné 18 óra 35 perckor távozott az ülésteremből. 
 
 
 
 
 
 

                 Kmft 
 
 
 

    German József              Árpásné Schlenk Judit 
            polgármester                                                    jegyző 
 
  


